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         نموذج طلب التقديم لنشاط  صانع السوق/ مزود السيولة 
Market Maker/liquidity Provider Application Form


	Date of Application:
	تاريخ تقديم الطلب: 

	Dear/ Companies working in Field of Securities 
The application form has to be sent to the following address (please note that uncompleted form will not be accepted):

Email Address:  Membership&Inspection@msx.om
	الأفاضل/ الشركات العاملة في مجال الأوراق المالية 
يجب إرسال نموذج الطلب الى العنوان التالي: 
) يرجى العلم بأن الاستمارة الغير مكتملة لن ينظر لها):
البريد الالكتروني: Membership&Inspection@msx.om


	تقديم الطلب لنشاط 
	Apply for Activity

	□ صانع السوق 
 Market Maker□
□ صانع السوق / مزود السيولة 
 Market Maker/liquidity Provider □


	بيانات الشركة المحلية 
	Applicant Information 

	اسم الشركة:
	Company Name:

	العنوان المسجل للشركة:
	Registered Office Address: 

	الهاتف:
	Phone:

	الفاكس:
	Fax:

	البريد:
	E-mail:

	الموقع الإلكتروني:
	Website:

	تاريخ التأسيس:
	Date of Incorporation:


	بيانات الشركة الأجنبية 
	Applicant Information for Foreign companies  

	اسم الشركة:
	Company Name:

	العنوان المسجل للشركة في الدولة الأم:
	Registered Office Address in the Country of Origin:

	الهاتف:
	Phone:

	الفاكس:
	Fax:

	البريد:
	E-mail:

	الموقع الإلكتروني:
	Website:

	تاريخ التأسيس:
	Date of Incorporation:

	اسم الجهة الرقابية والتنظيمية في الدولة المنشأ: 
	Name of the Regulatory and supervisory authority  in the Country of Origin:

	بلد الجهة الرقابية:
	Country  the Regulatory and supervisory authority 

	الجهة الرقابية عضو في المنظمة الدولية لهيئات الأوراق المالية (الأيسكو): 
	The Regulatory and supervisory authority a member of the International Organization of Securities Commission (IOSCO):

	 □  نعم                             □  لا 
	No□
   Yes □


	الشكل القانوني لمقدم الطلب  
	Legal Form of Applicant 

	□  بنك 
	 □ Bank 

	□شركة مرخصة في مجال الأوراق المالية 
	□ Licensed company working in field of securities

	□ شركة تابعة لشركة مرخصة في مجال الأوراق المالية
	□ Subsidiary of a licensed company working in field of securities

	□ فرع لشركة أجنبية في دولة أخرى
	□ A branch of a foreign company in another country

	□ غير ذلك (حدد) 
	□ Others (Specify) 


	البيانات المالية
	Financial Details 

	رأس المال المدفوع:
	Paid up capital:

	نهاية السنة المالية:
	Financial /Fiscal Year End: 

	اسماء البنوك الرئيسية لحسابات الشركة:


	Name(s) of the main banks for the company's accounts:

	عناوين البنوك الرئيسية لحسابات الشركة:

	Address(s) of the main bank(s) for the company's accounts:

	اسم مدقق الحسابات:
	Name of the Auditor:

	عنوان مدقق الحسابات:

	Address of the Auditor:


	معلومات الأتصال بالإدارة العليا بالشركة (1) 
	Contact Details of Senior Management (1)

	اسم الشخص المفوض:
	Name of authorized person:

	المسمى الوظيفي:
	Position:

	رقم الهاتف:
	Telephone Number:

	رقم الهاتف النقال:
	Mobile Number:

	رقم الفاكس:
	Fax Number:

	البريد الإلكتروني:
	E-mail Address:

	التوقيع:
	Signature:


	معلومات الأتصال بالإدارة العليا بالشركة (2) 
	Contact Details of Senior Management (2)

	اسم الشخص المفوض:
	Name of authorized person:

	المسمى الوظيفي:
	Position:

	رقم الهاتف:
	Telephone Number:

	رقم الهاتف النقال:
	Mobile Number:

	رقم الفاكس:
	Fax Number:

	البريد الإلكتروني:
	E-mail Address:

	التوقيع:
	Signature:


	بيانات أعضاء مجلس الإدارة Board of Director Details                                                                                                                  

	الاسم
Name
	المسمى 
Job Title
	الجنسية
Nationality
	ارقام الاتصال
Contact Numbers

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	


	بيانات الموظفين Employee Information                                                                                                                      

	المسمى الوظيفي

Job Title
	الاسم
Name
	الجنسية
Nationality
	ارقام الاتصال
Contact Numbers
	المؤهلات العلمية
Qualifications


	المدير العام 

General Manager
	
	
	
	

	مدير التداول 

Trading Manager
	
	
	
	

	مدير العمليات 

Operation Manager
	
	
	
	

	مدير قسم (صانع السوق)
Market Making Manager
	
	
	
	

	مديرقسم صانع السوق ومزود السيولة

MM and LP section Manger
	
	
	
	

	 المراقب الداخلي 

Internal Auditor
	
	
	
	

	المدير المالي

 Finance Manager
	
	
	
	

	مسؤول الالتزام 

Compliance Officer
	
	
	
	


	بيانات موظفي قسم صانع السوق                                                                                                         Market Making Employees Details

	الاسم
Name
	المسمى

Job Title
	الجنسية
Nationality
	ارقام الاتصال
Contact Numbers

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	


	قائمة بأسماء المخولين بالتوقيع List of Authorized names                                                                                                                                                                     

	الاسم
Name
	الجنسية

Nationality
	المسمى الوظيفي

Job Title
	ارقام الاتصال
Contact Numbers
	التوقيع

Signature

	
	
	
	
	

	
	
	
	
	

	
	
	
	
	

	
	
	
	
	

	
	
	
	
	


	المستندات المطلوبة 
	Required Document 

	1. تعبئة نموذج تسجيل صانع السوق/مزود السيولة. 
2. نسخة من رخصة مزاولة نشاط صانع السوق الممنوحة من الهيئة العامة لسوق المال على أن تكون سارية المفعول.
3. نسخة من الدليل التشغيلي وأدلة العمل واللوائح والأنظمة الداخلية المنظمة لعمل نشاط صناعة السوق أو خدمة تزويد السيولة .
4. نسخة من خطة إدارة المخاطر لدى الشركة.
5. نسخة من دليل الأنظمة والضوابط اللازمة للتحقق من استيفاء العاملين لمعايير الكفاءة والملاءمة.
6. ما يثبت سداد رسوم التسجيل لدى البورصة.
7. مستند يوضح الآتي: 
· التفويض الصادر من الشركاء أو أعضاء مجلس إدارة مقدم الطالب لمن ينوب عنهم في مباشرة إجراءات التسجيل، ما لم يكن مقدم الطلب مفوضًا بشكل كامل بموجب السجل التجاري المقدم بالطلب.

· مستندات إضافية في حالة كانت الشركة فرع لشركة أجنبية: 
· نسخة من رخصة مزاولة الأنشطة في مجال الأوراق المالية الممنوحة للشركة غير العمانية في الدولة الأم من جهة رقابية مثيلة للهيئة على أن تكون سارية المفعول.
· أحدث نسخة من السجل التجاري بالدولة الأم إضافة إلى بيان هيكل الملكية متضمناً أسماء الشركاء وجنسياتهم ونسب تملكهم في رأسمال الشركة، وسلسلة هياكل الملكية بالنسبة للشريك الاعتباري الذي يملك (5%) أو أكثر انتهاءً إلى المستفيد الحقيقي.
	1. Filing the Market Maker/ Liquidity provider Application Form.         

2. A copy of a valid market maker license granted by the Capital Market Authority.

3. A copy of the operational manual, work manuals, internal regulations and regulations governing the work of the market making activity or liquidity provider.
4. A copy of the company Risk Management Plan.

5. A copy of the regulations and controls manual necessary to verify that workers meet the standards of efficiency and suitability.

6. Evidence of payment of application Registration fees at MSX.

7. A document showing the following:
· The authorization issued by the partners or members of the board of directors of the applicant to whomever acts on their behalf to initiate the registration procedures, unless the applicant is fully authorized under the commercial registry submitted the application.


· Additional documents in case the company is a branch of a foreign company:

· A copy of the valid license to practice activities in field of securities granted to the non-Omani company in the home country by a supervisory authority similar to the Authority, provided that it is valid.
· The most recent copy of the commercial registry in the home country, in addition to the ownership structure statement, including the names of the partners, their nationalities, their ownership percentages in the company’s capital, and the chain of ownership structures for the legal partner who owns (5%) or more ending with the real beneficiary.




	إقرار
	Declaration and acknowledgement

	1- تم تقديم هذا الطلب بناء على القرار الذي اتخذه "مجلس إدارة" الشركة.
2- نحن الموقعون أدناه، نقر بأن كافة المعلومات المقدمة وجميع المستندات في هذا الطلب والمرفقة به دقيقة وصحيحة.
3- نقر بأننا قمنا بتسليم جميع المستندات المطلوبة للهيئة العامة لسوق المال لغرض إصدار ترخيص لممارسة نشاطة صانع السوق.
4- نقر ونتعهد بالالتزام بمتطلبات أمن المعلومات المقررة من البورصة.
5- كما نتعهد بالإفصاح لبورصة مسقط عن أي معلومات عن الشركة أوعملائها عند الطلب وعن أي تغييرات تطرأ على وضع الشركة التنظيمي أو المالي أو أي قرارات متخذه بحق الشركة في البلد الأم أو أي بلد تزاول الشركة نشاطها به.
6- ونقر بأن سجلنا المهني لدى الجهات الرقابية المرخصة لنا لا يتضمن خلال الست أشهر السابقة لتاريخ تقديم هذا الطلب على فرض أي عقوبات أو قرارات بالإيقاف عن العمل أو مخالفات جسيمة كمخالفات معايير الملاءة المالية أو الفصل بين الحسابات، وأنه لم يتم رفض ترخيص من أي جهة رقابية مثيلة للهيئة.
7-  سنلتزم بقواعد ولوائح وتوجيهات بورصة مسقط وأية تغيرات قد تطرأ عليها، وبالتالي نقبل بشكل نهائي أي قرار تتخذه بورصة مسقط أو مجلس إدارتها أو أي شخص مخول من قبل بورصة مسقط.
8- سنلتزم باللوائح التي تفرضها الهيئة العامة لسوق المال، واللوائح التي تفرضها الجهة التنظيمية للسوق حيثما ينطبق ذلك.
9- نقر بأننا سنحفاظ على بنية تحتية كافية تشمل (على سبيل المثال لا الحصر) الأنظمة والإجراءات والضوابط فيما يتعلق بالعمليات وإجراءات إدارة المخاطر، بما يتناسب وحجم نشاط صانع السوق.
10- أن نستخدم فقط رأس مالنا لنشاط صانع السوق وعدم استخدام أي شكل من أشكال تدفقات وأموال العملاء في هذا النشاط.

11- نقر بأننا سنلتزم بفصل نشاط صناعة السوق وقاعة التداول وموظفي النشاط عن الأنشطة الأخرى.  وتشمل متطلبات الفصل السجلات الرقمية والمادية بالإضافة إلى حصر صلاحية الدخول إلى مكاتب النشاط.

12- نلتزم بتعيين مسؤول تداول مستقل لإدارة النشاط يزاول عمله عبر قاعة تداول تخضع لضوابط الرقابة القياسية بالإضافة مسؤول عمليات مستقل ومسؤول التزام مستقل وفقاً للضوابط التي تحددها البورصة.

13- يجب علينا الحفاظ على تدابير رقابة داخلية وأنظمة إدارة مخاطر كافية لمراقبة وإدارة المخاطر المعرضين لها في السوق وكذلك المخاطر المرتبطة بعملياتنا التجارية حسب الضوابط. 
14- ضمان الفعالية التشغيلية لنشاط صانع السوق وضمان وجود عدد كاف من الموظفين المدربين والموظفين ذوي الخبرة الإدارية والتشغيلية. 

15- نحن نقر على أن بورصة مسقط وفقاً لتقديرها المطلق قد ترفض الطلب.
	1- This application has been submitted based on the decision made by the company’s “Board of Directors”.

2- We, the undersigned, hereby acknowledge that all information provided and all documents in this application and attached thereto are accurate and correct.
3- We acknowledge that we have submitted all the required documents to the Capital Market Authority for the purpose of issuing a license to practice market maker activity.
4- We acknowledge and undertake to comply with MSX information security requirements.
5- In addition, we undertake to disclose to Muscat Stock Exchange any information about the company or its customers upon request and any changes that occur in the company's regulatory or financial position or any decisions taken against the company in the home country or any country in which the company operates.
6- We acknowledge that our professional record with the Regulatory and supervisory authority    does not include the imposition of any penalties or decisions to suspend work or serious violations such as violations of financial solvency standards or separation of accounts during the six months preceding the date of submitting this application, and that no license has been refused from any Regulatory and supervisory authority similar to the Authority.

7- We will abide by the rules, regulations and directives of the MSX and any changes that may occur thereto, and therefore we finally accept any decision taken by the MSX or its Board of Directors or any person authorized by the Muscat Stock Exchange.

8- We will comply with the regulations imposed by the Capital Market Authority (CMA) and the regulations imposed by the market regulator where applicable.

9- We are committed to maintain an adequate infrastructure including but not limited to systems, procedures and controls in respect of operations and risk management processes, appropriate to the scale of Market Maker activity to be conducted.
10- We are committed to utilize only our own capital for the Market Maker activity and never to include therein any form of client flow or client funds.

11- We acknowledge that we will be committed to separating the activity of the market maker, the trading floor and the activity personnel from other activities. Separation requirements include digital and physical records, as well as restricting access to activity offices.

12- We are committed to appointing an independent trading officer to manage the activity, who performs his work through a trading floor that is subject to standard controls, in addition to an independent operations officer and an independent compliance officer in accordance with the controls set by the Stock Exchange.

13- We will be committed maintaining internal control measures and adequate risk management systems to monitor and manage risks to which we are exposed in the market as well as risks associated with our business operations as per the MSX Regulations.
14- We shall ensure operational effectiveness for the Market Maker activity, with a sufficient number of trained and experienced staff for its management and operations.
15- We understand and agree that MSX may in its absolute discretion reject the application.


	Signature of Company’s Authorized Person 
(Chief Executive Officer (CEO) or equivalent) 
	Name of Company’s Authorized Person 
(Chief Executive Officer (CEO) or equivalent)

	توقيع الشخص الرئيسي المفوض للشركة 
(الرئيس التنفيذي أو ما يعادله)
	اسم الشخص الرئيسي المفوض للشركة 
(الرئيس التنفيذي أو ما يعادله)

	
	


	Corporate Stamp


ختم الشركة
	

	Date
التاريخ
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